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Protokół nr XXXIX  

z XXXIX sesji Rady Gminy Wąwolnica 
z dnia 21 lutego 2023 r. 

 
XXXIX Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Wąwolnica 21.02.2023 r. 
Obrady rozpoczęto o godz. 09:05, a zakończono o godz. 11:55 tego samego 

dnia. Obradom Przewodniczyła Ewa Żybura - Przewodnicząca Rady Gminy 
Wąwolnica.  

Przewodnicząca powitała zebranych.  
W posiedzeniu oprócz Radnych udział wzięli: Marcin Łaguna Wójt, Grzegorz 
Dunia – Sekretarz, Łukasz Pakoś – Radca Prawny, Joanna Paciejewska – Insp. 

d.s. oobsługi Rady Gminy – Protokolant, Łukasz Krzesiński – Informatyk. 
 

Przewodnicząca poinformowała, że sesja jest nagrywana, nagranie zostanie  
udostępnione na stronie BIP oraz na stronie Gminy Wąwolnica, następnie 
poprosiła o potwierdzenie kworum.  

Przewodnicząca otworzyła XXXIX sesję Rady Gminy, następnie poinformowała w 
oparciu o listę obecności i potwierdzone kworum , że w posiedzeniu bierze udział 

11  Radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania uchwał, 
potwierdziła również, że Sesja została zwołana prawidłowo. 

 
Obecni na sesji Radni: 
Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 
Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI  
Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś 
 

Przewodnicząca poinformowała Radnych, że do porządku obrad wprowadza punkt 
w brzmieniu „Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu stosowanej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów 
przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców, obowiązującej na terenie 
Gminy Wąwolnica, który będzie w punkcie 11  a kolejne punkty zostaną 

przesunięte o jeden. Wszystkie uchwały były opiniowane podczas wspólnego 
posiedzenia Komisji Budżetu /.../ i Komisji Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze inne propozycje zmian.  
Inne propozycje zmian nie wpłynęły, natomiast Wójt zwrócił się z prośbą  
o uczczenie minutą ciszy śmierć naszego sołtysa, Stanisława Ścibiora. 

Radni wstali i minutą ciszy uczcili śmierć sołtysa Rogalowa. 
Przewodnicząca dodała, że wszystkie uchwały były opiniowane podczas 

wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Komisji Spraw Społecznych. 
 
Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad XXXIX sesji  

z uwzględnieniem zmian, który następnie podda pod głosowanie:  
1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad  XXXIX Sesji Rady Gminy. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z prac Wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 

rok. XXXIX/284/23 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte 

rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023 

XXXIX/285/23 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Wąwolnica na lata 2023-2025 XXXIX/286/23 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wąwolnica w roku 2023. XXXIX/287/23 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii 

Rozwoju Gminy Wąwolnica na lata 2023-2030 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, 

w tym trybu konsultacji XXXIX/288/23 

10.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 

Gminy Wąwolnica na 2023 r. XXXIX/289/23 

11.Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu stosowanej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców, obowiązującej na terenie Gminy 

Wąwolnica. XXXIX/290/23 

12.Przedstawienie Radzie Gminy sprawozdań z prac Komisji Budżetu, 

Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym i Komisji Spraw 

Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska za 2022 r. oraz przedstawienie ramowych planów pracy 

Komisji Budżetu, Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym i Komisji 

Spraw Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska na 2023 r. 

13.Interpelacje i zapytania radnych. 

14.Wolne wnioski i informacje. 

15.Zamknięcie sesji.  

 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad  XXXIX Sesji Rady Gminy 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad XXXIX Sesji Rady Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 
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Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że proponowany porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca przypomniała, że protokół Radni otrzymali na tablety, do tej pory 
nie wpłynęły żadne uwagi. Radni zapytani o uwagi do protokołu - nie zgłosili 

uwag. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś 

 

Ad. 4 Sprawozdanie z prac Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt zwracając się do Radnych, mieszkańców i gości przedstawił sprawozdanie. 
 

Wójt Gminy M. Łaguna: 
 

 
- Przebudowa stacji uzdatniania wody w Karmanowicach. Trwa obecnie odbiór 
robót. Wykonawcą, przypomnę,  jest firma MOST z Lublina. To są już tak 

naprawdę, można powiedzieć, kosmetyczne prace, które finalnie mają 
doprowadzić i już mam nadzieję doprowadziły do tego, że woda w miejscowości 

Karmanowice, ale nie tylko, bo ujęcie w Karmanowicach zaopatruje w wodę kilka 
okolicznych miejscowości, jest zdecydowanie, zdecydowanie lepszej jakości. 
I tak chcemy, żeby to funkcjonowało. 

 
- Kolejne zadanie: odnowiony rynek w Wąwolnicy. Wykonano badania polowe, 

archeologiczne. Wykonawcą jest Edmund Mitrus Pracownia Badań i Nadzorów 
Archeologicznych. W tym roku dokonaliśmy drugiej transzy płatności za to 
zadanie. Jak Państwo wiecie, po badaniach archeologicznych jesteśmy w trakcie 

oczekiwania na taki zbiorczy, szczegółowy raport pobadawczy. Termin graniczny 
to 30 lipiec tego roku, a koszt całej operacji to 94 tys. 710 zł. 
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-Kolejne zadanie: dowożenie i odwożenie uczniów do szkół na terenie Gminy 

Wąwolnica w roku szkolnym 2022/2023 i 2023/2024. Podpisano umowę  
z wykonawcą. Wykonawcą jest firma Rago z Jeziorzan. Cena oferty to 223 tys. 

380 zł brutto. 
 
-Kolejne zadanie: wykonanie robót budowlanych w budynku OSP wraz  

z przebudową garażu dla samochodu strażackiego w miejscowości Wąwolnica. 
W tym momencie już jesteśmy na ostatniej prostej, jeżeli chodzi o przygotowanie 

dokumentacji technicznej. Jak Państwo wiecie, do połowy marca granicznie 
musimy już puścić przetarg, ponieważ jest to związane z dotacją, którą 
pozyskaliśmy na ten cel w kwocie 1 mln 190 tys. zł z programu Polski Ład. 

-Kolejne zadanie dotyczy rozbudowy sieci wodociągowej w miejscowości Zarzeka. 
Tutaj sytuacja jest podobna. Również na ukończeniu jest dokumentacja 

techniczna i dokładnie taka sama bliźniacza sytuacja,  jak przy poprzednim 
punkcie. Również do połowy marca jesteśmy zobligowani puścić postępowanie 
przetargowe. Na ten cel pozyskaliśmy środki w kwocie 437 tys. zł, również  

z programu Polski Ład.  
-Kolejne zadanie: termomodernizacja segmentu środkowego budynku szkolnego 

wraz z poprawą funkcjonalności i bezpieczeństwa wejścia do budynku Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Wąwolnicy. Jak zapewne wszyscy widzimy, prace 

trwają nie tylko w środku, ale również na zewnątrz, na dachu od strony ulicy 
drogi wojewódzkiej. Bardzo zakrojone prace związane  z przebudową skarpy, 
wejścia do szkoły. Na ten cel również, przypomnę, została pozyskana dotacja  

w kwocie 1 mln 450 tys. zł z programu rządowego Polski Ład. Przypomnę 
również, że kwota oferty,  za jaką jest realizowana inwestycja, to 2 mln 232 tys. 

975 zł. 
Wykonawcą jest Radosław Świderski z Bochotnicy. 
 

-Kolejne zadanie: Poprawa efektywności energetycznej budynku Szkoły 
Podstawowej w Karmanowicach. Tutaj, tak jak przy poprzednich zadaniach,  

o których mówiłem, również dokumentacja już jest w zasadzie gotowa  
i niebawem będziemy również, myślę, że maksymalnie do 15 marca, puszczali 
postępowanie przetargowe. Jest to również związane ze środkami pozyskanymi  

z Polskiego Ładu  w kwocie 2 mln 160 tys. zł.  
-Kolejne zadanie: Przebudowa drogi wojewódzkiej numer 830 w zakresie budowy 

chodnika i oświetlenia drogowego pomiędzy Wąwolnicą i Nałęczowem. Jak 
Państwo widzicie, prace trwają dosyć, może dla niektórych uciążliwe,   
bo dostajemy telefony, że troszkę jednak problemów to sprawia, ale inaczej się 

tej inwestycji nie da przeprowadzić. Wykonawca prowadzi prace  wzdłuż drogi 
wojewódzkiej na odcinku bardzo ruchliwym, ale tak jak powiedziałem wcześniej, 

inaczej się tego zadania zrobić nie da. Przypomnę, że na ten cel pozyskaliśmy 
kwotę 6 mln 100 tys. zł  również z programu Polski Ład, a wykonawcą jest firma  
Art-Bruk Monika Chołody z Miłocina. Wartość zamówienia 6 mln 389 tys. 795 zł. 

 
-Kolejne zadanie: Budowa oświetlenia drogowego w miejscowości Kębło. 

Dokumentacja w końcu, można powiedzieć  jest na etapie pozwolenia na budowę 
i w tym momencie dokumenty są złożone w starostwie powiatowym. 
No i chyba tyle na ten temat. Tutaj zadanie miało troszkę wydłużony proces  

ze względu na, ośmielę się powiedzieć, nierzetelnego wykonawcę, jeżeli chodzi  
o przygotowanie dokumentacji technicznej, ale na szczęście udało się wszystko 

spiąć, pozbierać oświadczenia mieszkańców. Sam też jeździłem osobiście  



5 

 

do Lublina kilkakrotnie, żeby jednego mieszkańca złapać i ta zgoda została  

w końcu uzyskana i proces może być kontynuowany. 
 

-Kolejne zadanie: budowa oświetlenia drogowego w miejscowości Łopatki. 
Umowa jest podpisana z wykonawcą. Wykonawcą jest Zakład Elektryczny Maciej 
Masiak z Puław. Kwota zadania - 97 tys. zł. Zadanie jest realizowane. 

 
-Kolejne zadanie: Budowa oświetlenia w miejscowości Zarzeka. Budowa 

oświetlenia drogowego w miejscowości Zarzeka. Umowa zawarta z wykonawcą  
o nazwie In-tech Marek Bieńko z Puław. Cena zadania: 159 tys. 531 zł.  
Te ostatnie dwa zadania, o których mówiłem, trzy zadania, są oczywiście  

w partycypacji  z funduszami sołeckimi. 
 

-Kolejne ważne informacje: informacja dotycząca jednostki Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Łopatkach. Jak Państwo wiecie, w zeszłym roku strażacy zakupili 
nowy wóz bojowy. Nowy, chociaż używany, ale dla nich nowy, który zastąpił już 

wysłużonego STARa, blisko 40-letniego. Troszkę trwał proces włączenia tego 
pojazdu do podziału bojowego, ale udało się  to po perturbacjach,  

po determinacji strażaków, po naszej wizycie u komendanta wojewódzkiego, 
pana Grzegorza Alinowskiego, i również u komendanta powiatowego, 

pana Grzegorza Podhajnego, ale też po ingerencji samych strażaków, druhów, 
którzy starali się przejść tę,  powiedziałbym, niełatwą procedurę, ale tak jak 
mówię, finał jest taki, że wóz jest włączony do podziału bojowego i już może  

spokojnie działać i wyjeżdżać do akcji. 
 

- Kolejna informacja dotyczy Ochotniczej Straży Pożarnej w Wąwolnicy. Jak 
Państwo wiecie, zakupiliśmy nowy wóz strażacki. Ochotnicy z Wąwolnicy 
pozyskali na ten cel 420 tys. zł. Finalna kwota to 944 tys. zł za zakup nowego 

samochodu. I tutaj też chwilę trwało, aż samochód wejdzie do podziału, 
ponieważ musiał przejść  tą tzw. procedurę wdrożeniową, ale już również jest 

włączony do podziału bojowego. Bardzo się z tego cieszymy. 
 
- Kolejna informacja dotyczy Ochotniczej Straży Pożarnej w Rąblowie. Tutaj 

również pojawił się nowy pojazd przekazany przez OSP Wąwolnica. Pojazd 
również już został wdrożony do podziału bojowego. Też chwileczkę trwało, aż to 

nastąpi, ale również ten trzeci pojazd, trzeci z tych, o których dzisiaj mówię, 
został wdrożony do podziału bojowego. Mówię o tym, Szanowni Państwo, bo 
okazuje się, że nie jest to takie proste, żeby samochód. Jedna rzecz to pozyskać 

wóz, a druga rzecz to móc z niego korzystać w sposób taki w pełni użytkowy.  
A użytkowość wozu strażackiego, nie muszę nikomu tłumaczyć, polega na tym, 

że może wyjechać ze strażakami do akcji i w pełni brać udział w akcjach 
ratunkowych. 
 

-Kolejny punkt. Odbyły się już wszystkie zebrania walne w jednostkach 
Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy Wąwolnica. Były to jednostki  

w Bartłomiejowicach, w Hucie, w Celejowie, w Rąblowie, w Karmanowicach,  
w Łopatkach i w Wąwolnicy. Wszystkie te jednostki bardzo dobrze przygotowały 
swoje zebrania. Bardzo ciekawe sprawozdania, bardzo bogate, bardzo takie 

pokazujące te działania, które jednostki podejmowały w trudnym roku. 
Szanowni Państwo, tutaj chciałbym troszeczkę przypomnieć, jaki to był rok. 

W zeszłym roku jeszcze zaczynaliśmy w tym, powiedzmy, etapie covidowym, 
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zwłaszcza pierwszy kwartał był taki dosyć trudny. Jak wiemy, pierwszy kwartał  

to nie tylko covid, ale również konflikt zbrojny, atak bestialski Rosji na Ukrainę  
i co się z tym wiązało, również przyjęcie bardzo dużej fali uchodźców przez 

Polskę. I tutaj mówiąc o strażakach, chciałbym przy tej okazji podziękować za to 
wszystko, co zrobili,  bo ten rok był naprawdę trudny, ciężki i niejednokrotnie 
poświęcali swój czas, swoje zdrowie, nawet swoje środki po to, żeby pomagać, 

żeby tutaj tworzyć lokalne magazyny żywności, lokalne magazyny różnego 
sprzętu użytkowego, ale też jeździli na zewnątrz, m.in. na MOP do Markuszowa, 

gdzie był  taki pierwszy przystanek uciekających Ukraińców tak naprawdę  
w Polsce,  bo tutaj był stworzony bardzo duży, można powiedzieć, wręcz takie 
miasteczko stworzone dla Ukraińców. A tak jak już powiedziałem, nasi strażacy, 

a nie tylko strażacy, sołtysi, mieszkańcy, osoby dobrej woli bardzo się  
w to zaangażowały. Dlatego jeszcze raz, przy okazji tych walnych zebrań, które 

się odbyły, jeszcze raz bardzo dziękuję wszystkim druhnom i druhom za to,  
że się tak pięknie włączyli w te działania, ale też inne działania,  bo dzisiaj straż 
to nie tylko gaszenie pożarów, jak za każdym razem staramy się wszyscy 

podkreślać, ale jest to cały wachlarz, cały arsenał, można powiedzieć, sytuacji,  
w których strażacy biorą udział, bo to są wypadki, są powodzie, są różne, 

powiedziałbym, niestandardowe, nietypowe sytuacje,  w których oni biorą udział. 
 

-Kolejny punkt. Jesteśmy w trakcie odbywania zebrań sołeckich. Są to 
zaplanowane zebrania sołeckie. Jak Państwo wiecie, w tym roku mamy rok 
wyborczy i według statutu prowadzimy wybory sołtysów. Część tych zebrań już 

się odbyła. I tutaj chciałbym się z Państwem podzielić krótką refleksją. Nie we 
wszystkich sołectwach udaje się wybrać sołtysa. Z takich przyczyn: nie ma 

chętnych. To tak w skrócie, w dwóch słowach. Więc to też daje do myślenia. 
Natomiast w tych miejscowościach,  gdzie nie mamy wybranego sołtysa, będą  
te zebrania jeszcze raz powtarzane. Tam gdzie się już odbyły zebrania i był efekt 

w postaci wyboru, w zasadzie wszędzie pozostali sołtysi,  którzy byli do tej pory, 
oprócz jednej miejscowości.  Jest to miejscowość Rąblów. I tutaj sołtysem  

na miejsce pani Ani Piłat została pani Renata Hejno. Przy tej okazji chciałbym 
podziękować pani Sołtys z Rąblowa, ponieważ jej już nie będzie, ale przy tej 
okazji podziękować za piękną, wieloletnią pomoc i działanie na funkcji sołtysa. 

Wszystkim oczywiście sołtysom dziękuję za te, piękne działania, Ani szczególnie, 
bo akurat odchodzi. Na każdym zebraniu  indywidualnie staram się każdemu 

sołtysowi podziękować za wkład, jaki wnosi. Jeszcze nie powiedziałem, a nowym 
sołtysem została pani Renata Hejno. pierwszy raz jest sołtysem  i tutaj wszyscy 
mamy nadzieję, że będzie dobrym sołtysem i podoła utrzymać przynajmniej  

tą poprzeczkę, którą pani Ania Piłat zawiesiła bardzo wysoko w miejscowości 
Rąblów. I tego, przepraszam, bardzo życzę. 

 
-Kolejny punkt. W okresie międzysesyjnym uczestniczyłem w dwóch 
posiedzeniach Rady Społecznej Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego w Celejowie.  

I tam, nie wiem, czy Państwu mówiłem, dokonał się również już oficjalnie wybór 
nowego dyrektora ośrodka, wcześniejszego dyrektora, zasłużonego dyrektora 

Krzysztofa Siejkę, któremu też chciałbym jeszcze raz serdecznie podziękować za 
piękne działanie i zarządzanie, wzorowe zarządzanie obiektem. Teraz dyrektorem 
jest pan Jarosław Zdrojkowski. Może niektórzy go kojarzą. To jest były Marszałek 

Województwa Lubelskiego i on na najbliższe sześć lat  objął kadencję dyrektora 
Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego  w Celejowie. 
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-Również uczestniczyłem w posiedzeniu Rady Społecznej Urzędu Pracy. Również 

uczestniczyłem w jednym posiedzeniu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego  
w Puławach. 

 
-Z takich rzeczy bieżących również uczestniczyłem w naradach inwestorskich.  
To dotyczy naszych inwestycji, w zasadzie wszystkich inwestycji, jakie 

prowadzimy  na terenie naszej gminy. 
Wspomnę jeszcze o spotkaniach, może tych najważniejszych. Już o jednym 

powiedziałem:  spotkanie z komendantem powiatowym i wojewódzkim w sprawie 
włączenia wozu strażackiego OSP Łopatki. Z tym było troszkę dłużej, że tak 
powiem, takich, może nie komplikacji, ale bardziej takich rozważań  czy analiz, 

jak to zrobić. Ale tak jak już wcześniej wspomniałem, udało się to. Odbyłem 
również spotkanie  z marszałkiem województwa, Jarosławem Stawiarskim  

w temacie nowej perspektywy środków unijnych, bo jak Państwo wiecie i pewnie 
z mediów słyszycie już, już te środki powoli będą się pojawiały.  Na razie 
mówimy o tzw. miękkich projektach, natomiast też nieuchronnie będziemy mogli 

sięgać po te większe środki i temu miało służyć to spotkanie. 
 

-Odbyłem również spotkanie z Wojewodą Lubelskim w temacie odzyskania praw 
miejskich przez Wąwolnicę. Jak Państwo wiecie, zresztą  w sprawach różnych 

powiem o tym, będziemy chcieli starać się o odzyskanie praw miejskich. 
Oczywiście finalnie zdecydują o tym mieszkańcy. Najpierw Państwo zdecydują  
o tym  w uchwale na następnej sesji, ale chciałbym, żebyśmy podjęli taką 

dyskusję, taką dyskusję w zasadzie na płaszczyźnie historycznej, dlatego że jest 
bardzo dużo  informacji historycznych. Nie wiem, czy wszyscy Państwo wiecie, 

ale za 4 lata Wąwolnica będzie miała tysiąc lat, odkąd ukazała się pierwsza 
wzmianka o naszej Wąwolnicy,  a właściwie Wawelnicy, bo kiedyś  pierwotnie 
Wąwolnica nazywała się różnie, Wawelnica, Wąwelnica, miasto królewskie 

Koenigsberg, z niemieckiego. Tak że warto też poznać tę historię i wiedzieć,  
z czego w ogóle wynikają  te pobudki czy ten nasz pomysł, propozycja na to, 

żeby Wąwolnica odzyskała coś, co de facto miała. 
 
-Kolejna rzecz. Również odbyłem serię spotkań z panią starostą. To dotyczyło 

przede wszystkim naszych dróg powiatowych, ale też było jedno spotkanie 
odnośnie zarządzania kryzysowego, tutaj również z policją było takie 

dedykowane spotkanie w sprawie właśnie zarządzania kryzysowego, a wrócę 
jeszcze do spotkań z panią Starostą. Tutaj cały czas staramy się o to, aby te 
nasze drogi powiatowe, bo w zasadzie na terenie naszej gminy najbardziej 

remontu czy bieżących prac modernizacyjnych wymagają drogi powiatowe, bo 
gminne to już mamy, można powiedzieć, te asfaltowe, oczywiście w dużej mierze 

opanowane, oczywiście nie wszystkie, bo to tak za łatwo by to wybrzmiało,  
że wszystkie. Nie wszystkie,  ale większość zdecydowana. Natomiast 
zdecydowanie największą bolączką czy najwięcej do popisu jest tutaj, jeżeli 

chodzi o drogi powiatowe i to w tej naszej, powiedziałbym, południowej części, 
czyli mówię tutaj od Wąwolnicy patrząc: Wąwolnica, Mareczki, Bartłomiejowice, 

Rąblów, Celejów, dalej Grabówki. 
To mówię bardziej o tej stronie. I Huta, Stanisławka. Daliśmy pani Staroście 
 już kolejny raz taką informację  o potrzebach i w tym momencie do naboru 

remontu, nie modernizacji, ale remontu,  bo teraz jest rozdanie tzw. remontowe, 
Powiat wytypował drogę powiatową w miejscowości Stanisławka. Jest to odcinek 

ponadkilometrowy drogi, która została wytypowana jako najbardziej zniszczona i 
wymagająca natychmiastowego remontu. Kolejna rzecz, która też dotyczy drogi 
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powiatowej i też była omawiana z panią Starostą, to jest droga między  

Wąwolnicą a Kurowem, czyli tutaj mówiąc od 3 maja, od mostu w górę, w stronę 
Drzewc. W tym momencie jest tworzona dokumentacja techniczna, natomiast też 

chcę, żeby Państwo wiedzieli na bieżąco, jak wygląda sytuacja. W tym momencie 
projektanci są na etapie takich, może nie problematycznych sytuacji, ale takich 
spornych, ponieważ,  jak Państwo, jak jedziemy od Wąwolnicy w stronę Drzewc, 

to przejeżdżamy  najpierw przez tory wąskotorówkowe. To jest pierwsza taka 
szykana, którą trzeba formalnie pokonać. Potem jest drugi przejazd przez sieć 

wąskotorową, a później  przejeżdżamy przez tory krajowe, czyli jakby kolejna 
szykana, którą projektanci muszą umieścić. Nie wiem jeszcze, jak to będzie 
rozwiązane, czy to będzie odcinek wyłączony, jakoś to odcinkowo będą wyłączać, 

czy załatwią to...Ale to już jest zmartwienie powiatu. Tam jeszcze wchodzi temat 
uzgodnień z Wodami Polskimi, stąd też ten proces nieco się wydłuża. Ale, ale 

jakby trwa. Więc tak informuję Państwa na bieżąco, żebyście też mieli wiedzę, bo 
już kiedyś mówiłem o tym, że jest przygotowanie dokumentacji,  ale tak jak 
przed chwilą powiedziałem, są jakieś przyczyny tego, że ten proces się troszkę 

wydłuża. 
W zasadzie tutaj chciałbym jeszcze może na koniec powiedzieć taką sytuację, 

którą już mówiłem na komisji, ale teraz na sesji też pozwolę sobie oficjalnie 
powiedzieć o zmianie kadrowej, a właściwie może nie zmianie, ale o pewnej 

korekcie. Jak Państwo wiecie, w zeszłym roku mieliśmy prawie trzymiesięczną 
kontrolę Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dostaliśmy szereg zaleceń, które 
musimy wypełnić, musimy wykonać. Pierwszym tak naprawdę zaleceniem  było 

wytknięcie nam, że Gmina Wąwolnica nie posiada, czy Wójt Gminy Wąwolnica nie 
posiada zastępcy. I tak jak mówiłem na komisji, podjęliśmy tutaj wspólnie, 

analizując to pod kątem prawnym i nie chcąc zatrudniać nowej osoby, bo tego 
nie chcieliśmy robić. Zdecydowałem,  żeby tę funkcję powierzyć obecnemu panu 
sekretarzowi, Grzegorzowi Duni. Czyli jeszcze raz powiem, jak to wygląda. 

Czyli pan sekretarz do tej pory był na pełnym etacie, teraz, jeżeli chodzi  
o funkcję Sekretarza, jest na czterech piątych, a jedna piąta to jest funkcja 

zastępcy wójta. My się tutaj śmiejemy, że w poniedziałek mówimy do pana 
sekretarza: panie zastępco,  a w resztę tygodnia - panie sekretarzu.  
To oczywiście tak śmiechem, żartem. Robimy taką korektę tylko i wyłącznie po 

to, żeby wypełnić to zalecenie,  które zostało nam wytknięte. To tak słowem 
komentarza tak że panie zastępco, panie Sekretarzu, dziękuję, że pan się zgodził 

na taki układ, bo to też jest troszkę takie, no może dla nas też niekomfortowe, 
ale z drugiej strony wypełniamy ten obowiązek i tak to się odbyło. Bardzo 
dziękuję.  

 

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 

rok.  

 

Przewodnicząca przypomniała, że projekt uchwały radni otrzymali na tablety, był 

on również opiniowany przez Komisje Budżetu/…/ oraz Komisję Spraw 

Społecznych /…/, przewodnicząca poprosiła o opinię Komisji. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że projekt uchwały został przez obie 

komisje zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Radni nie zabrali głosu. Przewodnicząca 

zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, który poddała pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 



9 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XXXIX/284/23 w sprawie zmian  

w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok została podjęta.  

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte 

rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023  

 

Przewodnicząca: projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję 

Budżetu, Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw 

Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska podczas wspólnego posiedzenia. Proszę Panią Przewodniczącą 

wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy o opinię. 

 

Przewodnicząca wspólnych obrad – D. Kolibska przekazała, że obie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, następnie 

poddała go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte 

rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XXXIX/285/23 w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej 

przez osoby objęte rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu na lata 

2019-2023 została podjęta 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Wąwolnica na lata 2023-2025  

 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu , Inwestycji 

i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw Społecznych, Oświaty, 

Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas wspólnego 

posiedzenia.  

Przewodnicząca poprosiła o opinię Komisji. 

Przewodnicząca wspólnych obrad przekazała, że projekt uchwały został przez 

obie komisje zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie.  

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała 

projekt uchwały a następnie poddała go po głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  

w Gminie Wąwolnica na lata 2023-2025.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XXXIX/286/23 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wąwolnica na lata 2023-2025 została 

podjęta. 
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Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wąwolnica w roku 2023.  

 

Przewodnicząca przekazała, że projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany 

przez Komisję Budżetu , Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz 

Komisję Spraw Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska podczas wspólnego posiedzenia.  

Przewodnicząca poprosiła o opinię.  

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji poinformowała, że Komisje 

zapoznały się z programem i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą wobec braku głosów zamknęła  

a następnie odczytała projekt uchwały i przeprowadziła głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wąwolnica w roku 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XXXIX/287/23 w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Wąwolnica w roku 2023. została podjęta. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii 

Rozwoju Gminy Wąwolnica na lata 2023-2030 oraz określenia szczegółowego 

trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

 

Przewodnicząca: projekt był również omówiony i zaopiniowany przez Komisję 

Budżetu, Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw 

Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska podczas wspólnego posiedzenia.  

Przewodnicząca poprosiła o opinię.  
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Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji przekazała, że obie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała 

projekt uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie.   

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju 

Gminy Wąwolnica na lata 2023-2030 oraz określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XXXIX/288/23 w sprawie przystąpienia 

do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Wąwolnica na lata 2023-2030 oraz 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, 

w tym trybu konsultacji została podjęta 

 

O godz. 9.55 Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach. 

O godz. 10.18 Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. W wyniku 

sprawdzenia kworum stwierdziła, że na Sali obecnych jest 11 radnych. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 

Gminy Wąwolnica na 2023 r.  

Projekt uchwały Radni opiniowali na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu , 

Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw Społecznych, 

Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnych obrad przekazała, że obie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

  

Przewodnicząca zanim przystąpiła do kontynuacji procedowania projektu uchwały 

odczytała sprawozdanie z pracy Rady Gminy za poprzedni rok. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag ani propozycji do projektu uchwały.  

Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, który następnie 

poddała pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy 

Wąwolnica na 2023 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XXXIX/289/23 w sprawie uchwalenia 

ramowego planu pracy Rady Gminy Wąwolnica na 2023 r. została podjęta 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu stosowanej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży i uczniów oraz rodziców, obowiązującej na terenie Gminy Wąwolnica.  

Przewodnicząca  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

stosowanej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i 

uczniów oraz rodziców, obowiązującej na terenie Gminy Wąwolnica.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina 

Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Jadwiga Kołodyńska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała XXXIX/290/23 w sprawie określenia 

stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu stosowanej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców, 

obowiązującej na terenie Gminy Wąwolnica została podjęta. 

 

Ad. 12 Przedstawienie Radzie Gminy sprawozdań z prac Komisji Budżetu, 

Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym i Komisji Spraw Społecznych, 
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Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska za 2022 r. 

oraz przedstawienie ramowych planów pracy Komisji Budżetu, Inwestycji i 

Gospodarki Mieniem Komunalnym i Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, 

Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa  i Ochrony Środowiska na 2023 r. 

 

Przewodnicząca przypomniała, że podczas wspólnego posiedzenia sprawozdania  

z pracy Komisji były odczytane, na pytanie czy ponownie je odczytać, radni 

zaprzeczyli. 

 

Ad. 13 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna 
interpelacja ani żadne zapytanie na piśmie. 

 
Zapytała czy ktoś z radnych chce złożyć teraz takie interpelację albo zapytanie 
na piśmie?  

Nikt nie złożył interpelacji ani zapytania. 
 

Ad.14. Wolne wnioski i informacje. 

 

Głos zabrał Pan Wójt  - Szanowna pani Przewodnicząca, szanowni Radni, 

szanowni Państwo! Chciałem powiedzieć o rzeczy,  którą już w zasadzie 

zasygnalizowałem w swoim sprawozdaniu. Dotyczy ona praw miejskich, 

odzyskania praw miejskich przez Wąwolnicę. I tutaj taka gorąca prośba  

do Państwa Radnych, ale też do wszystkich, którzy nas słuchają, aby tak we 

własnym zakresie zainteresować się tematem. Jest dużo materiałów, zwłaszcza  

w ostatnim czasie ukazało się dużo materiałów na ten temat. Z racji, że też i 

media interesują się tym procesem nie tylko u nas,  bo wiecie Państwo, że Gmina 

Markuszów, Gmina Kurów, Gmina Końskowola  tutaj z najbliższego sąsiedztwa  

również aspirują do tego, aby odzyskać, nie pozyskać, ale odzyska prawa 

miejskie utracone  już po powstaniu styczniowym. Nawet wczoraj ukazała się  

w Internecie taka najnowsza publikacja ujawniona przez lubelskiego 

konserwatora zabytków na oficjalnym profilu. Też bardzo ciekawa informacja  

na temat przekazu historycznego czy układu urbanistycznego, jaki mógł się 

przedstawiać. 

Właściwie w zasadzie tak, tak wyglądał układ urbanistyczny  na przestrzeni setek 

lat, aż od momentu, kiedy Wąwolnica uzyskała prawa miejskie na prawie 

magdeburskim. Mówimy tutaj o XIV wieku  aż do czasów powstania 

styczniowego. I tutaj gorąco zachęcam do tego, bo tak 

 naprawdę nasza dyskusja powinna się skupić na tym, skąd w ogóle wziął się 

pomysł, a tak naprawdę podłoże jest tylko i wyłącznie historyczne. I tak jak  

już wcześniej powiedziałem, zachęcając Państwa do tego,  żeby zgłębić temat,  
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chciałbym też przygotować Państwa do tego, że na następnej sesji będzie już 

propozycja uchwały o tym,  żeby podjąć konsultacje społeczne w tej sprawie,  

bo tak jak wcześnie zaznaczyłem, finalnie to mieszkańcy każdej miejscowości 

zdecydują o tym, czy w ogóle chcą to zmieniać, czy nie chcą tego zmieniać. 

Różne są jakby argumentacje. Natomiast po to się przeprowadza  te konsultacje, 

żeby dać sobie szansę na to, żeby mieszkańcy więcej się dowiedzieli w ogóle  

o tej sytuacji, dlaczego, skąd pomysł, dlaczego to się tutaj zrodziło, tu i teraz. 

Też sytuacja państwa w tym momencie też jest taka dosyć osobliwa, bo jak 

Państwo 

wiecie, wiemy dobrze, jesteśmy w takim stanie historycznym, krytycznym. 

Dzisiaj akurat w Polsce przebywa prezydent Stanów Zjednoczonych, no ale ma to 

bezpośredni związek z agresją Rosji na Ukrainę. A właśnie prawa miejskie 

utraciliśmy właśnie przez ukaz carski, czyli mówiąc krótko: też Rosja tutaj 

wsadziła swoje, brzydko powiem, brudne paluchy po to, żeby nam tutaj w naszej 

historii lokalnej zamieszać i bardzo, bardzo popsuć relacje na wiele dziesiątek lat. 

Chcielibyśmy po prostu podjąć taką dyskusję, rzetelną dyskusję opartą  

na faktach historycznych. I do tego serdecznie zachęcam. Mieliśmy to zrobić już 

na tej sesji,  ale z racji, że jeszcze nie wszyscy sołtysi są wybrani,  chcielibyśmy 

z sołtysami już nowo wybranymi przedyskutować terminy tych konsultacji,  

bo  

w uchwale inicjującej ten proces muszą być już wpisane terminy spotkań 

konsultacyjnych. W związku z tym jeszcze wstrzymujemy się do przyszłego 

miesiąca, żeby, bo rozumiem, że w marcu będzie planowana sesja, w każdym 

razie na najbliższej sesji, nie wiem, czy to będzie za miesiąc... 

- W zależności,  czy będzie taka potrzeba. W każdym razie na najbliższej sesji 

chcemy zaproponować taką uchwałę. Tak jak powiedziałem, chcemy jeszcze   

to przedyskutować z nowymi sołtysami, żeby oni też się zaznajomili z tematem  

i też przede wszystkim uzgodnić z nimi terminy spotkań konsultacyjnych.  

W Gminie Markuszów dokładnie w tym momencie  odbywają się takie spotkania. 

Z różnym skutkiem, no bo wiadomo,  że mieszkańcy mają swoje przemyślenia, 

swoje obawy, swoje analizy tej sytuacji. Natomiast po to jest ten cały tok 

konsultacyjny, żeby rozwiać te wszystkie obawy, obalić pewne mity,  bo też 

pojawiają się pewne mity, chociażby takie, że wzrosną podatki, a jak Państwo 

wiecie, podatki ustala Rada Gminy i tu się nic nie zmienia. Nie zmienia się 

fundusz sołecki, nie zmienia się dodatek wiejski, chociażby dla środowiska 

nauczycielskiego, co też było podnoszone,  czy ta nazwa, dodatek wiejski, gdzieś 

tam powiedzmy, w mieście,  pojawiając się, nie zniknie? Tak naprawdę nie 

zmienia się nic, co by wpłynęło negatywnie dla mieszkańca. Może tylko przynieść 

tą korzyść odzyskania czegoś, prawdy historycznej.  To tak naprawdę chciałem 
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zawrzeć w tej swojej krótkiej wypowiedzi, a myślę, że więcej będziemy 

rozmawiać na najbliższej komisji. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodnicząca Rady poinformowała o korespondencji jaka wpłynęła do Rady- 

Zapoznała radnych z pismem z Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego dot. rocznych 

oświadczeń majątkowych według stanu na dzień 31 grudnia 2022 rok.  

- Wiceprzewodniczący Rady odczytał korespondencję z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej: 

- Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w 

sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego przez Radę 

Gminy Wąwolnica  w uchwale budżetowej na rok 2023. 

- Uchwałę składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie  

w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Wąwolnica  

wynikającej z planowanych i zaciągniętych zobowiązań. 

 

- Radna E. Tomaszewska - Chciałabym się odnieść  do tego, o czym mówił pan 

Wójt o  dyskusji, którą mamy przeprowadzić na najbliższej sesji odnośnie 

odzyskania praw miejskich. I tutaj, myślę, że powinniśmy  do tej sesji czy 

pierwotnie komisji bardzo dobrze się przygotować, ponieważ, tak jak pan Wójt 

stwierdził, o ile historycznie jest to decyzja  bardzo słuszna, o tyle w wielu 

środowiskach budzi kontrowersje, tak jak też pan Wójt wspomniał, i nie wszyscy 

mieszkańcy  są „za” - z różnych względów. Ja myślę, że powinniśmy być 

przygotowani dokładnie do takiej dyskusji chociażby z mieszkańcami i mieć tutaj, 

przygotować, jakieś racjonalne argumenty przemawiające  za podjęciem tej 

decyzji. Zatem myślę, że chodzi tutaj głównie o argumenty natury ekonomicznej, 

bo tak jak pan Wójt wspomniał, chociażby takie problemy jak dodatek wiejski, 

możemy powiedzieć, że on będzie utrzymany, ale to też trzeba jakoś 

mieszkańcom uargumentować racjonalnie. Więc żeby to nie było takie nasze  

pustosłowie, ale argumenty, którymi będziemy się posługiwać, miały konkretne 

uzasadnienie. Tak, że taki jest mój wniosek, prośba do nas wszystkich, żebyśmy 

się jakoś do tego przygotowali i nie rzucali pustosłowiem. 

 

- Radny B. Rukasz - ja w podobnej sprawie i chciałbym,  żeby ewentualnie Urząd 

Gminy przygotował raport z wadami i zaletami właśnie nadania nam tych praw 

miejskich. Niestety, mamy dużo, znaczy -stety, mamy dużo rolników i żeby oni 

ewentualnie nie utracili swoich dotacji czy innych tam dodatków. Tak więc 

prosiłbym  ewentualnie, żeby ująć w raporcie taki bilans szacunkowy zysków  

i strat. Tak więc to chyba tak naprawdę liczby nam pokażą, czy, tak na komisji, 
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ja niestety nie jestem z wykształcenia prawnikiem, czy źle interpretuję pewne 

prawa, tak więc prosiłbym, żeby tutaj specjaliści z gminy się tym zajęli. 

 

Wójt :- Szanowni Państwo Radni,  ja bardzo się cieszę z tych uwag, bo one są 

bardzo słuszne i bardzo potrzebne. Każda taka uwaga rozwieje wątpliwości. Mi 

teraz przyszła taka myśl, bo nawet wczoraj rozmawiałem  z kolegą 

samorządowcem, Burmistrzem Urzędowa,  przepraszam najmocniej, 

Urzędów dwa lata temu odzyskał prawa miejskie. Taka mi myśl przyszła, że ja po 

prostu, jakbyście oczywiście się zgodzili na komisję zaproszę pana Burmistrza  

tutaj, żebyście też Państwo jakby na żywym organizmie od samorządowca,  który 

przeszedł cały ten tok formalno-prawny, żeby on opowiedział, czy odpowiedział 

też na Wasze pytania, wątpliwości, te, które mieszkańcy podnoszą, bo 

mieszkańcy najczęściej  podnoszą, jakby w każdej gminie, która idzie tym 

tokiem, podnoszą w zasadzie te same argumenty: podatki, zmiany 

administracyjne, jakieś utrudnienia. Tutaj pan Radny Bartek  bardzo słusznie 

powiedział, chociażby dopłaty, które rolnicy uzyskują -czy to nie wpłynie  

na jakieś zaburzenie tego procesu procedowania o te środki, jak najbardziej 

słuszne. I my się do tego przygotujemy, ale moja taka propozycja, o ile  pan 

Burmistrz będzie mógł, to przyjedzie, jeżeli oczywiście wyrażacie na to zgodę,  

to ja pozwolę sobie go zaprosić, tutaj z sąsiadów  jeszcze chociażby z Gminy 

Józefów nad Wisłą jest pan Burmistrz, też od dwóch czy zdaje się trzech lat, 

Gmina Kamionka, tak,  że jest troszkę tych samorządowców, którzy już tą drogę 

przeszli i nie każdemu się udało, to oczywiste. W Janowcu na przykład,  to też 

trzeba powiedzieć, Radni wyrazili zgodę swoją uchwałą na inicjację tego procesu, 

a mieszkańcy nie wyrazili zgody. W Końskowoli z kolei, nie wiem,  czy znacie 

Państwo historię. Została zainicjowana sytuacja też właśnie dążąca, zmierzająca 

do odzyskania praw miejskich. Radni podjęli uchwałę, najpierw tą taką inicjującą. 

Z tego, co wiem, około  80% mieszkańców zaakceptowało, tak jakby chciało   

te prawa miejskie, 

ale finalnie Radni, no, nie podjęli tej ostatecznej uchwały, która jakby 

przyklepywałaby odzyskanie praw miejskich. Bywają też takie sytuacje  

i oczywiście  z takimi różnymi wariantami się liczymy. Chciałbym też wyraźnie  

Państwu powiedzieć, tu nie chodzi o to, żeby coś na siłę forsować. Chodzi o to, 

żeby siłą, największą siłą tego, tej całej dyskusji były argumenty historyczne,  

nie jakieś takie pośrednie czy jakieś takie informacje gdzieś zasłyszane, które nie 

mają jakby potwierdzenia czy racji bytu, chociażby jak te wspomniane podatki. 

Tylko rzetelna informacja.  Nigdy i myślę, że tak jak tu siedzimy, żaden z nas by 

nie zgodził się  na jakąś zmianę, która by w jakiś krzywdzący sposób wpływała 
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na życie mieszkańców, którzy i tak, wszyscy żyjemy w takich czasach, gdzie, 

przepraszam, jest dużo zmiennych, dużo niewiadomych, więc nie możemy sobie 

 

pozwolić na to, żeby podejmować decyzje niezgodne z interesem mieszkańców. 

Tak że tutaj bardzo się cieszę na te postulaty, na te prośby  i oczywiście tak 

zrobimy. Tak że kończąc wypowiedź,  ja zaproszę pana Burmistrza, w pierwszym 

rzucie, a jeżeli nie on, to może kto inny chętnie tutaj przyjedzie i chętnie opowie. 

- Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca podziela stanowisko Wójta, żeby zaprosić panów, pana 

Burmistrza czy panów Burmistrzów,  jak już tam się uda. 

 

-Radna D. Kolibska - Ja też się przychylam do tego, żeby zaprosić, ale, 

oczywiście, panie Wójcie, tak jak tu Radny Rukasz powiedział, prosimy o te 

argumenty takie konkretne, tylko żebyśmy mieli chwilę czasu się  z nimi 

zapoznać przed komisją, żeby to nie było tak, że dostaniemy je  po prostu 

wieczorem przed komisją, uznamy, że wszyscy się z tym zapoznali,  bo myślę,  

że to nie o to chodzi, tylko tak jak Radny Rukasz powiedział, nie jesteśmy 

prawnikami i nie musimy się na tym znać, więc chcielibyśmy zapoznać się  

z takimi rzetelnymi informacjami. Oczywiście w swojej... Tak myślę,  że wszyscy 

też zapoznamy się, każdy z różnymi indywidualnie, z różnymi materiałami, ale 

też prosilibyśmy przed komisją,  no, chwilę wcześniej dostać materiały. Dziękuję. 

Przewodnicząca poprosiła o pytania. 

Wobec braku głosów zapytała- jakie są postępy  w sprawie uregulowania 

prawnego drogi gminnej w Łąkach, o której wcześniej już wspominała, droga 

koło Przewodniczącej. Miały być wysłane pisma. Droga na dzień dzisiejszy, my 

jesteśmy z tego, co przypominam sobie, posiadaczami samoistnymi i chciałam 

zapytać, czy jakieś postępy są, żeby to przeszło już na nas... 

 

Wójt: to ta droga prowadząca  od drogi wojewódzkiej w stronę pól. - Pisma 

poszły na tą chwilę trudno odpowiedzieć czy są jakieś postępy. Wójt rozmawiał,  

ze starostwem na ten temat, ale to już jakiś czas temu. Natomiast na dzisiaj  

to nie ma żadnych nowych informacji. W Łąkach jesteśmy jakby zaabsorbowani  

inwestycją, która ma miejsce wzdłuż drogi wojewódzkiej. Duża inwestycja, 

wymagająca dużo zaangażowania. Natomiast nie ma żadnych nowych informacji 

na ten temat. Wójt sprawdzi i przy najbliższej okazji rozmowy  poinformuję panią 

Przewodniczącą. 
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Przewodnicząca podziękowała za odpowiedź. Poprosiła żeby, jak będzie taka 

możliwość, żeby pan Wójt ewentualnie na zebranie sołeckie ze sobą zabrał  jakąś 

informację. Dziękuję bardzo. 

 

Ad.15 Zamknięcie sesji.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca o godz. 10.55:00 zamknęła  
XXXIX sesję Rady Gminy Wąwolnica.  
Uchwały podjęte na sesji stanowią załączniki do protokołu.  

Nagranie udostępniono pod adresem:  
https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/35997/xxxix-sesja-rady-21022022.htm 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:  J. Paciejewska – insp. ds. obsługi Biura Rady Gminy   
 
…………………………………….. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica : Ewa Żybura                    

 
…………………………………….. 
  

 


